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 A három éves elnöki periódus lezárulásakor illendő számot adni az eltelt időben 

végzett tevékenységről. Először is szeretném megköszönni a tagság bizalmát a leköszönő 

Elnökség és Tanácsadó Testület nevében. Bár az előző Elnökségek munkája is kiváló volt, 

mégis minden új „csapat” szeretne jobban teljesíteni, mint elődeik. Sok esetben ez sikerül is, 

sok esetben nem. Sikerek és kudarcok együttesen jellemzik egy elnökség munkáját.  

 Az eltelt 3 évben a Társaság taglétszáma számottevően nem változott, jelenleg is a 

MOTESZ társaságok között a legnagyobb létszámú. A Társaság munkacsoportjai aktívan 

működnek, miközben az új igényeknek megfelelően számos új munkacsoport is alakult 

(KardioCT, KardioMR, Metabolikus, Magzati Kardiológiai, stb.). Továbbra is fontosnak 

tartjuk a fiatal kardiológusok külföldi kongresszusi részvételét, ezt folyamatosan jelentős 

összeggel támogatjuk. Örömteli, hogy a fiatalok aktivitása nem csökken, minden évben nagy 

számú résztvevővel, sikeresen rendezik meg a Fiatal Kardiológusok Napját. A kardiológiai 

szakdolgozók tudományos aktivitását is sikerült integrálni a Társaság rendezvényeibe, 

bizonyítva a szakma egységét. A szakdolgozók mindennapi munkáját legalább olyan 

fontosnak tartjuk, mint az orvosokét. 

Az egyre nehezebbé váló gazdasági környezetben és a megcsappanó szponzori 

aktivitás mellett is sikerült a tavaszi balatonfüredi kongresszus látogatottságát elfogadható 

szinten tartani. A céges szimpóziumok csökkenő számát sikerült munkacsoport 

szimpóziumokkal pótolni, ami nem ment a szakmai színvonal rovására, inkább pozitív 

hangsúlyokkal bírt. A csökkenő bevételek mellett számos takarékossági intézkedést is hozott 

az Elnökség, és így meg tudtuk őrizni a Társaság gazdasági egyensúlyát, sőt szerény 

mértékben növelni is tudtuk pénzkészleteinket. A Társaság kapcsolata a gyógyszergyártó 

cégekkel (is) jelentősen átalakult. Az „általános” támogatások helyett előtérbe kerültek 

meghatározott projektekhez kapcsolódó céltámogatások, ami az együttműködés magasabb 

szintű formája. Aktívan részt vettünk az „Éljen 140/90 Hgmm alatt” programban, a 

„Szívriadó” és a „RizikóRiadó” programok pedig már a Társaság égisze alatt zajlottak és 

zajlanak. A nők szívbetegségét mindig is kiemelten kezeltük, 2010-ben a Magyar Nemzeti 

Szívalapítvánnyal együtt a „Pirosban a Nőkért – PAN” mozgalmat hirdettük meg, hogy még 

inkább fókuszba kerüljön a probléma.      

A 2007-ben a megalakult elnökség fontos feladatának tekintette, hogy növelje a 

társaság széles körű ismertségét. A Diamond Agency PR céggel együttesen sikerült a média 

megjelenések számát jelentősen növelni, minden lényeges társasági program megfelelő 



publicitást kapott. Fontos kérdésekben, amelyek a kardiológiát érintették, a Társaság hallatta a 

hangját. A média megjelenéseket felhasználtuk arra is, hogy a lakosság egészségügyi 

ismereteit szélesítsük a szívbetegségek megelőzése terén és ráirányítsuk a figyelmet a 

szűrővizsgálatok fontosságára. Az előző évek tapasztalatait felhasználva a 10 éve 

megrendezésre kerülő Szívünk Napja (World Heart Day) során soha nem látott részvételi 

arányt tudtunk elérni. 2009-ben már mintegy 20.000 látogató jelent meg, és körülbelül 5.000 

szűrővizsgálatot végeztünk el, miközben a nap során folyamatosan felvilágosító előadások és 

szórakoztató programok váltogatták egymást.  

Már a 3 éves periódus kezdetén elhatározta az Elnökség, hogy növelni kell a Társaság 

nemzetközi ismertségét és elismertségét. Egy ilyen folyamat véghezvitele túlnyúlik egy 

Elnökség terminusán, de már most is több európai társasági munkacsoport vagy asszociáció 

vezetőségében vannak kollégáink, részt vesznek nemzetközi grémiumokban, konferenciák 

elnökségében. További sikerként könyvelhető el, hogy több kiváló nemzetközi szaktekintély 

is elfogadta a meghívásunkat a nemzeti kongresszusunkra. 

Az eltelt 3 évben a szakmai munka továbbra is magas szinten folyt. Az akut coronaria 

betegségek ellátása országosan hozzáférhetővé vált, és az eszközös ellátások (ICD, PM) terén 

is jelentős javulás állt be. Az infarctus ellátásban el kellene érni, hogy ezek a beavatkozások 

ne essenek a „volumen korlát” hatálya alá, ezt egyelőre nem tudtuk elérni, bár több 

szomszédos országban ez már bevett gyakorlat. A szakma „csúcsai” mellett azonban továbbra 

is hangsúlyt kell majd helyezni a piramis alsóbb szintjein folyó ellátások minőségére. Hosszú 

távon csak a primer prevenció hozhat lényeges javulást a népesség egészségi állapotában.  

 Már az előző Elnökség is komoly erőfeszítéseket tett, hogy az Őszi Füredi Napokat 

életben tartsa. A jelenlegi Elnökség is folytatta a felélesztési kísérleteket, melyek azonban 

számottevő eredményt nem hoztak, a jó színvonalú szakmai programok mellett a látogatottság 

alacsony szintű volt. Ezek alapján a háziorvosok továbbképzésére szervezett nagy 

hagyományokkal bíró Őszi Füredi Napokat 70 éves fennállás után be kényszerültünk zárni. A 

sikertelenség okát többek között a nagyszámú egyéb – messze nem azonos szakmai értékű – 

rendezvényben látjuk. 

 Úgy gondolom, hogy az egyre nehezedő viszonyok között is sikerült a 

körülményekhez alkalmazkodni, ami Társaság jövője szempontjából alapvető fontosságú. A 

Társaság ismertsége (a lakosság körében) sokat nőtt, preventív tanácsaink egyre szélesebb 

tömegekhez jutnak el, ami hosszú távon a népesség egészségi állapotának javulásához vezet.  

 A hazai orvostudományi társaságok között elsőként sikerült megvalósítani az 

internetes tisztségviselő választás rendszerét, mely a következő Elnökségnek és Társaságunk 



minden tagjának a demokrácia az eddig általunk használt megoldásoknál teljesebb 

hozzáférését biztosítja majd. 

Azt hiszem, hogy a jelenlegi Elnökség által kijelölt irányok megfelelőek, ami 

lehetőséget ad a következő Elnökségnek, hogy továbbra megtartsa a Magyar Kardiológusok 

Társasága vezető pozícióját az orvosi társaságok között.  
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